Please Circulate
Call For Papers
International Seminar on Human Fertility in Africa: Trends in the Last Decade and Prospects for Change
Accra, Ghana, 16-18 September 2008
Organized by the IUSSP Scientific Panel on Population Growth and Human Welfare in Africa, in collaboration with the Regional Institute of Population Studies (RIPS) at the University of Ghana, Legon.

Deadline for submission of abstract: 30 April 2008. 
This seminar will draw together evidence on the fertility situation in Africa during the last decade and future prospects for fertility reduction in the next two decades. Papers are invited that address the following: 
a) Fertility levels and trends by geographical region, including intra-national decompositions, and explanations for differences;
b) Changes in micro and macro-level determinants of fertility;
c) Explanations for high desired and actual fertility;
d) Linkages between levels of mortality and fertility preferences and outcomes;
e) Explanations for plateauing of fertility in Ghana and Kenya;
f) Prospects for fertility decline in the next twenty years;
g) Analyses of the United Nations population projections and the likelihood of realizing their assumptions;
h) What should African Governments do to speed up the decline in fertility in the region? 

A full announcement and description of this seminar is available at 
http://www.iussp.org/Activities/popgrowth/call08.php 
The IUSSP panel on Population Growth and Human Welfare in Africa invites researchers in the above field to submit a detailed 500-1000 word abstract (and if the author(s) wish, a full paper which must be unpublished) and fill out the online submission form before 30 April 2008 directly to the IUSSP website at: http://www.iussp.org/Activities/popgrowth/submissions/login.html 

If the paper is co-authored, please indicate the names of co-authors at the end of the abstract. Submission should be made by the author who will attend the seminar. 

Applicants will be informed whether their paper is accepted by 1 June 2008. 
Participants must submit their complete paper by 15 August 2008. 

For further information, please contact Dr. Cheikh Mbacké cmbacke@gmail.com 



Veuillez faire circuler
Appel à communications
Séminaire international sur la fécondité en Afrique : tendances au cours de la dernière décennie et perspectives, 
Accra, Ghana, 16-18 septembre 2008 
Organisé par le Comité scientifique de l’UIESP sur la croissance démographique et le bien-être des populations en Afrique, en collaboration avec le Regional Institute of Population Studies (RIPS) de l’Université du Ghana, à Legon.

Date limite pour la soumission des résumés : 30 avril 2008
Ce séminaire a pour objectif de faire le point sur la fécondité en Afrique au cours de la dernière décennie et sur les perspectives de réduction de la fécondité dans les deux décennies à venir. Les communications pourront porter sur les thèmes suivants :
a) Niveaux et tendances de la fécondité par région géographique, et éventuellement par subdivision infranationale, et explications des différences observées;
b) Changements dans les déterminants de la fécondité au niveau micro et macro ;
c) Explications de la forte fécondité désirée et de la fécondité réalisée ;
d) Liens entre les niveaux de mortalité et ceux des fécondités désirée et réalisée ;
e) Explications de l’arrêt de la baisse de la fécondité au Ghana et au Kenya à un niveau intermédiaire ;
f) Perspectives de réduction de la fécondité dans les vingt ans à venir ;
g) Analyses des projections des Nations-Unies et des probabilités que leurs prévisions se réalisent ;
h) Que devraient faire les gouvernements africains pour accélérer la réduction de la fécondité dans la région ?

Une description complète en anglais de ce séminaire est accessible par Internet à l’adresse suivante: 
http://www.iussp.org/Activities/popgrowth/call08.php 
Le Comité scientifique de l’UIESP sur la croissance démographique et le bien-être des populations en Afrique invite les chercheurs dans ce domaine à soumettre un résumé détaillé de 500-1000 mots (et si l’auteur le souhaite, une communication complète, à condition que celle-ci n’ait pas fait l’objet d’une publication auparavant) et à remplir le formulaire de candidature en ligne avant le 30 avril 2008 directement sur le site web de l’UIESP : http://www.iussp.org/Activities/popgrowth/submissions/login.html 

Dans le cas où il y aurait plusieurs co-auteurs, veuillez indiquer les noms des co-auteurs à la fin du résumé. Les soumissions en ligne doivent être faites par l’auteur qui présentera la communication lors du séminaire. 

Les candidats seront informés de l’acceptation de leur proposition avant le 1er juin 2008. 
Les participants doivent soumettre leur communication complète avant le 15 août 2008. 

Pour plus d’information, veuillez contacter le Dr. Cheikh Mbacké cmbacke@gmail.com

